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一、試請以自下列《國際法院規約》（ STATUTE OF THE 

INTERNATIONAL COURT OF JUSTICE）第38條的內容，申論傳

統上國際法的法源基礎為何？ 

Article 38 

1. The Court, whose function is to decide in accordance with international 

law such disputes as are submitted to it, shall apply: 

a. international conventions, whether general or particular, establishing 

rules expressly recognized by the contesting states; 

b. international custom, as evidence of a general practice accepted as law; 

c. the general principles of law recognized by civilized nations; 

d. subject to the provisions of Article 59, judicial decisions and the 

teachings of the most highly qualified publicists of the various nations, 

as subsidiary means for the determination of rules of law. 

2. This provision shall not prejudice the power of the Court to decide a 

case ex aequo et bono, if the parties agree thereto. 
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二、「歐盟執行委員會」（European Commission）在歐盟（EU）組織

運作中，被喻為「政策提案及執行」的靈魂核心，試請說明並分析

其「組成方式」以及「職掌與定位」，並藉此舉例申論其與其他四

個主要歐盟機構間的關係。 

三、兩岸為能有效打擊跨境犯罪，乃於2009年4月舉辦的「江陳會談」

中，通過《海峽兩岸共同打擊犯罪與司法互助協議》作為處理，試

析該協議之主要內容及應再予以精進之處？ 

四、據報有一外國船舶日前在公海上遭受恐怖分子的船舶攻擊，目前情

況不明。現今申請進入我國通商港口，試問依國際法我國港口主管

機關應採取何種作為？ 


